
Šole se morajo znajti kar same
Računalniki so nedvomno duh in potreba časa, kiji

mora prisluhniti vsaka država, če hoče v korak s
sodobno industrijo. Ponekod, celo v nerazvitem
svetu, jih uvažajo brez carinskih dajatev, ker se zave-
dajo pomembnosti teh novih, čudežnih strojev, ki
bodo počasi obvladovali domala vse naše življenje.

Tudi pri nas so računalniki
že nekaj časa vroča tema, saj
je nad njimi nekaj časa celo
ležala senca prepovedi, med-
tem ko smo uvažali marsikaj,
če&ar sploh ne potrebujemo.

Kfančno se je jez odprl in zdaj
vsi hitijo, da bi pri§li do njih;
zlasti šole, saj prav na mladih
leži naša prihodnost. Otroci se
tako navdušujejo zanje, da
ponekod celo zbirajo star pa-
pir, da bi prišli do denarja za
zasoljene računalnike. Tu se
zastavljata dve vprašanji: ali
je prav, da se morajo šole
znajti same in ali je prav, da so
računalniki tako dragi, da do-
segajo dvakratno, če ne celo
trikratno ceno računalnikov
na tujem trgu. Sicer pa je naš
namen, da zapišemo, kako so
opremljene z računalniki šole
v naši občini.

Zbirajo star papir za
računalnik

Osnovna šola Ledina:
»Učenci se zelo zanimajo za
računalnike in tudi starši so
dali pobudo, naj bi začeli uva-
jati v svet računalništva kar
vse razrede po vrsti, kar za
zdaj ni mogoče. Lani smo pri-
redili računalniški krožek, ki
pa je bil bolj ljubiteljske nara-
ve, medtem ko smo se letos
pripravljenf resno lotiti te za-
deve. Pravkar smo vplačali
denar za lastni računalnik,
-drugega pa bodo kupili učen-
ci z zbiranjem starega papirja.
Naj dodam, da se je tudi kra-
jevna skupnost odrezala in
nam dala pet tisoč dinaijev.

Čez kaka dva meseca bo vse
nared za krožek,« je povedala
Alenka Kozinc, ravnateljica
šole.

Računalnik bo pisal
položnice

Osnovna šola Majde Vr-
hovnik: »Lahko se pohvali-
mo, da jmamo na naši šoli
računalniški krožek že tri leta
in da smo lani že imeli svojo
razstavo o tem. Letos bomo
imeli tri skupine otrok, ki jih
bo tako kot doslej brezplačrio
vodil dipl. inž. Peter Lobe,
predavatelj na strojni fakulte-
ti, ki ima sam dva otroka na
naši šoli. Sprva je sam pri-
našal svojo opremo, lani pa
smo si nabavili svoj računal-
nik in televizijo. Letos smo te-
mu dodali še barvni televizor,
darilo Iskre-Invest servisa, ki
je prevzel patronat nad našo
šolo. Letos bomo imeli tri
krožke: enega za četrte razre-
de, drugega za šeste in sedme
razrede, tretjega pa za
osmošolce. Slednji bodo ho-
dili na strojno fakulteto, ki je
prevzela mentorstvo in to
brezplačno. Obljubljajo narh,
da bodo tam naredili program
za šolsko prehrano in to nas
bo razbremenilo, saj ne bo po-
trebno pisati položnic za več
kot 700 učencev,« je naštela
ravnateljica Angelca, Likovič
in zraven še dodala, da naj bi
prihodnje leto uvedli računal-
ništvo kot fakultativni pred-
met v osnovne šole in da bi bil
sedež za šole naše občine na
njihovi šoli.

Osnovna šola narodnega
heroja Toneta Tomšiča:
»Računalnik bomo dobili,
krožek pa smo imeli že lani, ki
ga je vodil zunanji sodelavec
in naša profesorica matema-
tike.«

Osnovna šola Tone Čufar:
»Imeli bomo dva računalnika
in za krožek smo že pridobili
zunanjega sodelavca. Zani-

manje učencev je veliko in
najbrž vseh le ne bomo mogli
zajeti v krožek.«

V krožku bo 60 učencev

Osnovna šola Jožeta Po-
trča: »Računalniški krožek
imamo že nekaj let na opremi,
ki so jo prinesli predavatelji.
Zdaj kupujemo dva računal-
nika in štiri televizorje. Za
zdaj obiskuje krožek okrog 40
učencev, čez čas jih bo kar 60,
ko bomo prišli do želene opre-
me,« je povedal Milan Simič,
ravnateU te šole.

Osnovna šola Prežihov Vo-
ranc: »Lani smo kupili raču-
nalnik, radi bi dva, a ni denar-
ja. V krožku je kakih 40 učen-
cev. Vodi ga naš učitelj fizike
in naši bivši učenci študentje,
ki so' doslej celo nosili svojo
lastno opremo v šolo. Zani-
manje učencev je veliko.«

Osnovna šola Prule: »Ne-
kaj časa smo imeli krožek ta-
ko, da so nam šli na roke pri
zavodu za statisfiko. Zdaj smo
sami kupili računalnik in lite-
raturo zanj. Krožek bo vodila
naša tovarišica za matematiko
in tovariš, ki je sicer pri komi-
siji za učne načrte za računal-
nike pri izobraževalni skup-
nosti.«

Pod črto lahko ugotovimo,
da so naše osnovne šole ujele
duh časa, saj so se za silo že
opremile z računalniki. Naj
pri tem dodamo, da je stro-
kovni svet SR Slovenije za
vzgojo in izobraževanje na
predlog zavoda SRS za šol-
stvo že pred dvema letoma
sprejel učni načrt za fakulta-
tivni predmet računalništvo.

Narekuje trideset ur pouka za
višje razrede osnovne šole.

Tako si računalništvo prido-
.biva domovinsko pravico v
naših šolah. Zaželeno bi še bi-
lo, da bi bila oprema čimbolj
eootna.

Albina Adamič


